
طرح رجيس�تري با هدف سر و سامان دادن 
به ب�ازار بي  در و پيكر تلف�ن همراه و كاهش 
س�هم 91درصدي تلفن هاي همراه قاچاق، 
در برابر س�هم 9درص�دي واردات رس�مي 
راه اندازي ش�د، اما انگار اين ط�رح در كنار 
مبارزه با قاچاق رانت هايي را براي دولتي ها 
فراه�م آورده اس�ت، به گونه اي ك�ه اين بار 
سازمان هاي رسمي دولتي به دلالي گوشي 
تلفن همراه روي آورده اند. ح�الا آنطور كه 
رئيس اتحاديه صنف فن�اوران رايانه تهران 
مي گويد بع�د از اجراي رجيس�تري، قيمت 
گوشي هاي موبايل تا ۲۵درصد رشد داشته و 
سودآوري اين بخش به اندازه اي بوده كه يكي 
از شركت هاي تأمين اجتماعي نيز به واردات 
آيفون روي آورده است. در برابر اين اما وزير 
ارتباطات و فناوري اطلاعات تفاوت در قيمت 
ارز را دليل افزايش قيمت ها مي داند و معتقد 
است اين مسئله ربطي به رجيستري ندارد. 
حل معضل قاچاق با رانت! اين شايد خلاصه اي 
از اتفاقي اس��ت ك��ه در حال حاض��ر در حوزه 
واردات گوش��ي تلفن همراه در حال رخ دادن 
است. اواخر سال گذشته بود كه حسين غروي، 
عضو هيئت مدي��ره فدراس��يون واردات ايران 

با بيان اينكه س��الانه نزديك به 5/12 ميليون 
گوش��ي تلفن همراه ب��ه داخل كش��ور قاچاق 
مي شود، گفته بود: آمار 90درصدي تلفن همراه 
قاچاق در كشور نشان مي دهد تأمين بازار كشور 
سال هاست كه به قاچاقچيان واگذار شده است 
و البته شايد بتوان اينگونه نتيجه گيري كرد كه 
برخي دس��تگاه ها و س��ازمان ها در اين فرآيند 
مقصر هس��تند و خواس��ته يا ناخواسته جاده 

صاف كن قاچاق شده اند.
حالا ب��ا طرح رجيس��تري ان��گار ردپ��اي اين 

سازمان ها و دستگاه ها آشكارتر شده است. 
  طرحي براي رديابي

 هر گوش��ي تلفن همراه داراي ك��د 15رقمي 
 IMEI .اس��ت IMEI منحصر به ف��رد با نام
گوش��ي هايي كه از طريق گمرك وارد كش��ور 
مي شوند، ثبت مي شوند و مي توانند در شبكه  
اپراتورهاي تلفن همراه كش��ور فعاليت كنند. 
بر اين اس��اس س��ال ۸5 طرح رجيستر شدن 
موبايل در كش��ور آغاز ش��د، اما به دليل ناقص 
بودن طرح و مشكلاتي از قبيل دور زدن راحت 
طرح، طول كشيدن ثبت گوشي ها در گمرك 
و دير رسيدن مدل هاي جديد به بازار، استفاده 
از IMEI گوشي هاي دزدي براي گوشي هاي 

قاچاق و افزايش واردات گوش��ي هاي مسافري 
اجراي اين ط��رح در مدت كمت��ر از 12ماه در 
س��ال ۸۶ متوقف ش��د. حالا اجراي اين طرح 
دوباره حاشيه ساز شده است و برخي معتقدند 
رجيستري رانت هايي براي برخي شركت هاي 

دولتي ايجاد كرده است. 
  واردات اپل در دست تأمين اجتماعي 

نام تأمين اجتماعي كه مي آيد ياد دوا و درمان 
حقوق ناچيز كارگري يا بازنشستگي و ماجراي 
ورشكس��تگي اين س��ازمان مي افتيم، اما اين 
سازمان شركت ها و هلدينگ هاي متعددي دارد 
كه نبض اقتصاد كشور را در درست دارند و حالا 
بايد انحصار واردات گوشي هاي تلفن همراه برند 

اپل را هم به آن اضافه كرد. 
سيد مهدي ميرمهدي كمجاني، رئيس اتحاديه 
صنف فناوران رايانه ته��ران ورود دولتي ها به 
صنعت موبايل را يكي از مصادق رانت مي داند و 
مي افزايد: طرح رجيستري موبايل باعث ايجاد 
رانت براي ورود دولتي ها به صنعت موبايل شده 
است و هم اكنون ش��ركت هاي سرمايه گذاري 
تأمين اجتماعي ب��دون هيچگونه تجربه اي در 
اين زمينه به دنبال واردات گوشي آيفون به بازار 
ايران هستند. تمامي مسئولان صنف موبايل و 

كالاي ديجيتال از ورود دولتي ها به اين صنعت 
شاكي هس��تند؛ چراكه آنها هيچ گونه مجوزي 
براي واردات موبايل ندارن��د و حق ندارند تا در 

امور بخش خصوصي تداخل ايجاد كنند. 
به گفته وي شركت هاي سرمايه گذاري تأمين 
اجتماعي محموله بزرگي شامل 10هزار دستگاه 
تلفن همراه برند اپل را خريداري كرده كه بيشتر 
 X اين محموله گوشي هاي گران قيمت آيفون
و بخش كوچك��ي از اين محمول��ه وارداتي به 
گوشي هاي آيفون ۸ و آيفون ۸ پلاس اختصاص 
دارد. از سوي ديگر هيچ اطلاعاتي از كشور مبدأ 
واردات اين گوشي هاي آيفون در دست نيست 
و مشخص نيست كه اين گوشي ها از امارات يا 

چين خريداري شده است. 
مير مه��دي درب��اره چگونگ��ي واردات آيفون 
توسط تأمين اجتماعي اينگونه توضيح مي دهد: 
شركت هاي س��رمايه گذاري تأمين اجتماعي 
با رانتي كه رجيس��تري ايجاد كرده به س��راغ 
يكي از نماينده هاي برند اپل در ايران مي روند 
و پول خود را در اختي��ار آنها قرار مي دهند و از 
سود كلان واردات اين گوشي ها درآمد كسب 

مي كنند. 
از نگاه وي در ايران س��رمايه گذاري در واردات 
گوشي آيفون بهترين فرصت براي درآمد زايي 
است؛ چراكه بسياري از تلفن هاي آكبند برند 
اپل كه ب��ه نام كالاي اصل��ي وارد ب��ازار ايران 
مي شود و داراي گارانتي معتبري است، كالاي 
ريفر يا همان دس��ت دومي اس��ت كه مشكلي 
داشته و توسط كارخانه بازسازي شده است. در 
هيچ نقطه اي از دنيا نمي خواهند مشتري كالاي 
نامناسب استفاده كند، اما سودجوياني در ايران 
برايشان مهم نيست كه آيفون اصلي به مشتري 

تحويل دهند يا كالا ريفر باشد. 
  وزير ارتباطات:  پيگيري مي كنم

محمد جواد آذري جهرمي، وزي��ر ارتباطات و 
فناوري اطلاعات اما در برابر حواشي ايجاد شده 
در اين باره اينگونه توضيح مي دهد: در موضوع 
اجراي طرح ثبت شناسه تلفن همراه دو موضوع 
افزايش 25درصدي قيمت گوشي و انحصاري 

شدن واردات مطرح است. 
وي تأكيد مي كند: اينكه واردكنندگان رسمي 
افزايش درآمد داشته اند، توضيح واضحات است، 
زيرا اساس��اً برخورد با قاچاق به معني بي رونق 

كردن قاچاق و رونق واردات رسمي است. 
اما درباره اينكه اعلام شده فلان دستگاه دولتي 
در حوزه واردات اقدام كرده است، من اطلاعي 
ندارم و بايد توسط وزارت صنعت پيگيري شود 
كه اين موضوع را در حاشيه جلسه هيئت دولت 

از وزير كار پيگيري مي كنم. 
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تهدید وزیر بهداشت به كاهش خدمات درماني

ایتام فاقد سرپناه تا ۱۴۰۰ صاحب خانه مي شوند

تأمین اجتماعی واردکننده گوشی امریکایی شد
حل معضل قاچاق با رانت رجيستري!

ادامه از يک
  دلايل منطقي براي عدم افزايش 

با اجراي گام سوم طرح تحول سلامت و افزايش 
120 تا 400 درصدي مزد درمان، بس��ياري از 
كارشناسان حوزه سلامت از جمله نمايندگان 
مجلس معتقد بودند نيازي به افزايش س��الانه 
تعرفه هاي درمان نيست؛ چراكه براساس اصلاح 
كتاب ارزش گذاري نسبي خدمات درماني مزد 
درمان به اندازه كافي و در برخي موارد بيش از 
اندازه افزايش يافته اس��ت و در برخي بخش ها 
نياز به تعديل تعرفه داريم، اما همچون هميشه 
زور پزش��كان كه همواره در جامعه ما از ساحل 
امن برخوردارند چربيد و از س��ال 93 و به رغم 
اجراي ط��رح تحول تعرفه هاي پزش��كي حتي 
فراتر از تورم كل��ي افزايش يافت. امس��ال هم 
گويا مجلس��ي ها يك بار ديگر براي آبروداري و 
حفظ ظاهر هم كه شده با عنايت به چالش هاي 
پي��ش رو و كمبود بودج��ه دول��ت، همچنين 
بدهي هاي ميلياردي طرح تحول سلامت بحث 
افزايش نيافتن تعرفه هاي پزش��كي براي سال 
97 را مطرح كرده اند؛ موضوع��ي كه از همين 
ابتدا با واكنش شديد وزير و رئيس سازمان نظام 

پزشكي مواجه شده است. 
  تهديد ب�ه افزايش حق بيم�ه يا كاهش 

خدمات
ايجاد سقف پرداختي براي دفترچه بيمه ها به جاي 

ايجاد سقف براي مراكز درماني به منظور كنترل 
تقاضاهاي القايي طرح تحول موضوعي است كه 
از حدود يك سال پيش از سوي وزير مطرح شد. 
چندي پيش هم سيد حسن قاضي زاده هاشمي 
دفترچه هاي بيمه را به چكي س��فيد در دس��ت 
مردم و نه در دست پزشكان تشبيه كرده بود. روز 
گذشته نيز وي در پاسخ به پرسشي درباره امكان 
ايجاد سقف پرداختي براي بيمه ها اينگونه توضيح 
داد: »متأسفانه مجلس و دولت در تأمين اعتبارات 

حوزه سلامت توانمند نيستند و اگر اعتبارات سال 
آينده حوزه س��لامت با نيازها همخواني نداشته 
باشد، چاره اي نداريم جز اينكه يا بسته خدمات را 
كوچك تر كنيم يا حق بيمه اي كه از مردم گرفته 
مي شود، افزايش يابد. در شرايط فعلي با توجه به 
همراهي نكردن شركاي وزارت بهداشت چاره اي 

جز محدود كردن خدمات نداريم.«
  ورود اعتبار بدون مكانيسم كنترل

اين در حالي است كه بنا به تأكيد كامران باقري 

لنكراني، وزير بهداشت دولت نهم معتقد است: 
طرح تحول موجب افزايش تقاضاهاي القايي و 

در نتيجه پرداخت از جيب مردم شده است. 
وي تصريح مي كند: وقتي قرار اس��ت اعتباري 
وارد سيستم ش��ود همزمان با آن بايد كنترل 
صورت بگيرد ك��ه هزينه ها افزايش پيدا نكنند 
كه متأسفانه اين اتفاق در طرح تحول سلامت 
رخ ن��داد و اعتب��ار وارد نظام درماني ش��د، اما 
مكانيس��مي براي كنترل آن وجود نداشت. در 
حال حاضر با يك آنارشيس��م در ارائه خدمات 
مواج��ه هس��تيم و تمركز مطرح ب��ه خدمات 
بيمارستاني منجر شده است كه اين آنارشيست 

بيشتر شود.
در اين ميان با ايجاد س��قف و كاهش خدمات 
درماني م��ردم بيش از پيش دچارس��رگرداني 
خواهند ش��د، ام��ا در اين مي��ان هيچ كس به 
فكر آنها نيس��ت. در برابر اين رئيس س��ازمان 
نظام پزشكي دس��ت به قلم شده و در نامه هاي 
جداگانه اي به نماين��دگان مجلس و همچنين 
رؤس��اي نظام پزشكي شهرس��تان ها خواستار 
رايزني مؤثر نظام پزش��كي ب��ا نمايندگان هر 
استان در مجلس ش��وراي اسلامي شده است، 
اما در اين بين هيچ كس به دنبال احقاق حقوق 
مردمي كه در طرح تحول هزينه هايشان افزايش 
يافته و حالا خدمات دريافتي شان هم قرار است 

كاهش يابد، نيست. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

اين عكس، يك عك��س »قديمي« و مربوط به دهه 30و40 شمس��ي 
نيس��ت!/ اين عكس مال ديروزه. اينجا هم دانش��گاه اهوازه كه هواش 

چندين برابر بيش از حدمجاز آلودست!
---------------------------------------------------

توييت هاي انتقادي به شهردار تهران: 
پيمان فراهاني: منتظر توضيح نجفي و اعضاي شوراي شهر براي غيبت 
در اولين مراسم سالروز شهداي آتش نشان پلاسكو هستيم/ ظاهراً نجفي 

رفته بوده بازديد از پروژه تفريحي تجاري ساريناي جزيره كيش.
محمد صالح مفت�اح: علاقه زياد آقاي نجفي ب��ه كيش! در حالي كه 
مراسم سالگرد شهداي پلاسكو در حال برگزاري است، شهردار تهران 
غايب است و باز هم به كيش رفته! اگر توجيه آقاي شهردار درباره عدم 
حضور در زمان زلزله تهران پذيرفتني باش��د، درباره سالگرد شهداي 

آتش نشاني توجيه ندارد!
---------------------------------------------------

نماز جماعت اهل سنت در صحن گوهرشاد حرم امام رضا )ع( 
---------------------------------------------------

تدبير و اميد به سبک شوراي شهر مشهد:
افتتاح پل سانچي روي كانال فاضلاب شهري با حضور رئيس كميسيون 

حمل و نقل شوراي شهر مشهد!
---------------------------------------------------

توييت بخشدار مركزي نيک شهر: 
اين روزها منطقه گردش��گري درك ميزبان انبوه گردشگران داخلي و 
خارجي است. روستاي زيباي درك كه كوير را با دريا پيوند زده، اكنون 
برو بيايي بسيار دارد. اميدوارم گردشگران رعايت محيط زيست بكر اين 

منطقه رويايي را بكنند و ملاحظات زيست محيطي آن را. 

نيره ساري

کبری فرشچی
  گزارش  یک

   وزير اسبق بهداش��ت با بيان اينكه بدهي سنگين بيمارستان ها به 
پرسنل به دليل عدم نظارت است،  گفت: اين موضوع مي تواند به ارائه 
خدمات باكيفيت آس��يب وارد كند و خروج از خدمت را در پي داشته 
باشد. لنكراني گفته است طرح تحول سلامت پرداختي مردم را بيشتر 

كرده است. 
   حكيمي پور، عضو اصلاح طلب ش��وراي چهارم گفت: نقد گذش��ته 
و زير س��ؤال بردن مديران قبلي نه تنها رفتار صحيحي نيس��ت، بلكه 

آزار دهنده و بر خلاف ميل عمومي مردم است. 
   وزير آموزش و پ��رورش اعلام كرد: معاونت آموزش متوس��طه بايد 
تغييراتي اساسي در مأموريت هايش صورت دهد و رويكردها با جديت 

مورد بازنگري و واكاوي قرار گيرد. 
   مديرعامل كانون هموفيلي ايران با اشاره به مصوبه اخير كميسيون 
تلفيق مجلس مبني بر اضافه شدن بيماري هاي ام اس،  اي بي، اختلال 
متابوليك و اوتيسم به فهرست بيماري هاي خاص گفت: هيچ بودجه 

جداگانه اي براي اين بيماران در نظر گرفته نشده است. 
   معاون تحقيقات وزير بهداشت اظهار كرد: بر اساس آمار رسمي در 
ايران، تنها در سال گذشته 57درصد مرگ مردان و 49درصد مرگ زنان 

ايراني زودرس بوده است. 
 دادس��تان تهران انس��جام داخلي، همكاري و هماهنگي مسئولان 

حوزه هاي مختلف را راهكار اساسي براي جلب اعتماد مردم خواند. 

زهرا چيذري 
  گزارش  2

  خبر

 بارقه امید در یك سالگي
 مدیریت غیرخانداني دانشگاه آزاد

يكس��ال از انتصاب علي اكبر ولايتي به عنوان هيئت مؤسس و هيئت 
 امناي دانش��گاه آزاد گذش��ت و اميدي كه براي خروج اين دانش��گاه 
از حي��اط خلوت يك خاندان و جناح سياس��ي خاص وجود داش��ت، 
كم كم رنگ جدي تري به خود گرفت و بالاخ��ره آنچه انتظار نخبگان 
علمي در راستاي تحول در مديريت دانشگاه آزاد بود باعث شد تا اين 
دانشگاه در مسير تحول علمي هدايت و رهبري شود. تغييرات كيفي 
كه از جابه جايي مديران، مس��ئولان و حتي اخراج اساتيد غير انقلابي 
و معاند نظام آغاز شد و در نهايت در آستانه يك سالگي اين تحولات، 
ارتقاي كيفي، علمي و آموزشي دانش��گاه آزاد را نسبت به قبل شاهد 
بوديم، چنانكه جايگاه اين دانش��گاه در پايگاه استنادي طلايه داران 
 )Essential Science Indicators )ESI علم تامس��ون رويترز
در آخرين به روزرساني در 22 دي 139۶ به جايگاه 12۶جهاني رسيد 
و بر اساس همين گزارش رش��د كمي مقالات دانشگاه آزاد اسلامي را 

نيز شاهد بوديم. 
نظر به ارتقاي رشد علمي در كشور به عنوان يكي از آرمان هاي انقلاب 
اس��لامي و نيز نكته قابل اهميت در رهنمودهاي رهبر معظم انقلاب، 
مدتي كوتاه پس از ارتحال آيت الله هاشمي رفسنجاني بود كه سكوت 
اساسنامه مصوب ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي در چگونگي انتخاب 
رئيس هيئت  مؤسس و نيز ضرورت تسريع در انتخاب فرد عهده دار اين 
مسئوليت باعث شد تا رهبر معظم انقلاب علي اكبر ولايتي را به عنوان 
رئيس هيئت  مؤسس اين دانش��گاه انتخاب كنند تا همانگونه كه در 
حكم وي نيز درج ش��ده اس��ت، هيچ گونه وقفه اي در تمشيت قانوني 
امور آن دانشگاه - كه نقش مؤثري در امر آموزش عالي كشور دارد- به 

وجود نيايد. 
بر همين اساس بود طي يك س��ال گذش��ته خانواده بزرگ دانشگاه 
آزاد، شاهد تغييرات محسوس و قابل توجهي بود. جابه جايي مديران، 
مسئولان و حتي اخراج اساتيد غير انقلابي، حضور چهره هاي شاخص 
علمي، توجه به توس��عه كيف��ي رش��ته ها و واحدهاي دانش��گاهي، 
جلوگيري از تعطيل��ي واحدها، ارائه تس��هيلات گوناگ��ون رفاهي و 
دانش��جويي و مهم تر از همه جلوگيري از سياس��ت زدگي و و ارتقاي 
علمي دانشگاه تنها بخش��ي از تحولات صورت  گرفته در دانشگاه آزاد 

اسلامي است. 
  جابه جايي مديران و به كاري گيري شخصيت هاي علمي

يكي از مهم ترين رويكردهاي جديد رياست دانشگاه مبني  بر استفاده 
از نخبگان و صاحبنظران و ش��خصيت هاي تأثير گذار در حوزه علمي 
بود كه براساس همين اقدام مفيد و مثبت، جذب  و به كارگيري افراد 
مؤثر و چهره هاي علمي كليد خورد و در نهايت با حضور اساتيد ارزشي 
و انقلابي، محمل دانشگاه آزاد را از حرف هاي عليه نظام و اسلام خارج 
س��اخت. اقدامي كه در جايگاه خود باعث ش��د ت��ا وضعيت فرهنگي 
دانش��گاه آزاد نيز تحت تأثير قرار بگيرد و حتي س��بك و سياق اداره 
امور فرهنگي نيز دچار تغيير ش��ود و پسوند اس��لامي خود را مجدداً 

احيا كند. 
  ارتقاي فرهنگي

به گفته سيدمحمد حسيني، دبيركل كانون دانشگاهيان ايران در دوره 
جديد دانشگاه آزاد اسلامي، برنامه هايي براي فعال شدن تشكل هاي 
دانش��گاهي، اعم از دانشجويي و اس��تادي انجام ش��ده است كه اين 
برنامه ها مي توان��د باعث اقدامات مؤثر فرهنگي و هنري در دانش��گاه 
باشد. همين كه يك سند فرهنگي براي دانشگاه آزاد اسلامي در حال 
تدوين است، مي تواند مبناي كار و اقدامات در سال هاي  آتي باشد و اين 

گام مؤثري در ارتقاي فرهنگي دانشگاه آزاد اسلامي است. 
  ارتقاي علمي

از سوي ديگر نتايج علمي حاكي از رش��د ارتقاي جهاني اين دانشگاه 
است و همين نشان مي دهد كه اقدامات زيادي در زمينه ارتقاي كيفي 
آموزش نيز انجام ش��ده اس��ت؛ به طور مثال توليد مقالات علمي در 
دانشگاه آزاد اسلامي يك نرخ بسيار بالا در مقايسه با دانشگاه دولتي 
دارد كه اين نشان مي دهد اين دانشگاه نه تنها توانسته هم پاي دانشگاه 

دولتي حركت كند، بلكه از آنها جلو زده است. 
از جمله ديگر فعاليت هاي علم��ي مي  توان به افزايش ش��مار مقالات 
ISI پژوهشگران دانشگاه آزاد اسلامي اشاره كرد. بزرگ ترين دانشگاه 
حضوري جهان اين روزها توانسته است علاوه  بر حفظ رتبه نخست خود 
در توليد علم كشور، رتبه 12۶ جهان را نيز از آن خود كند. اين دانشگاه 
-Essential Sc  در پايگاه استنادي طلايه  داران علم تامسون رويترز)
ence Indicators ESI (  در آخرين به  روزرساني در 22 دي 139۶ 
به جايگاه 12۶ جهاني رسيد. براساس اين گزارش، آمار آخرين مقالات 
دانشگاه آزاد اسلامي 42هزار و ۶0 مقاله اس��ت. در گزارش  هاي قبلي 
)منتهي به ژانويه 2017( جايگاه دانشگاه آزاد اسلامي در پايگاه تامسون 
رويترز، 15۸ گزارش شده بود. همچنين تعداد آخرين مقالات دانشگاه 
آزاد اس��لامي در همين تاريخ 3۶هزار و 10 مقاله گزارش ش��ده است؛ 
اعدادي كه نشان مي دهد رتبه دانش��گاه آزاد اسلامي از دي  ماه 1395 
تاكنون يعني ظرف يك سال گذشته، 32 پله صعود و تعداد مقالات نيز ۶ 

هزار و 50 مقاله افزايش داشته است. 
همچنين راه  اندازي شعبه هاي پارك علم و فناوري دانشگاه در 10 استان 
و راه  اندازي صندوق حمايت از پژوهشگران، راه اندازي كسب  و كارهاي 
كوچك و شركت هاي نوپا از ديگر دستاوردهايي است كه دانشگاه آزاد 

اسلامي طي يك سال اخير توانسته است به آن دست يابد. 
هرچند كه بايد گفت به رغم همه تلاش ها ب��راي بازگرداندن جايگاه 
دانش��گاه آزاد به اصل خود و ت��لاش براي روند روبه رش��د آن برخي 
تلاش ها براي وقف��ه در اين عملكرد مثل حذف برخ��ي از مجوزهاي 
آموزشي صورت گرفت، اما باز هم ارتقاي رتبه هاي علمي و آموزشي و 
كيفيت مطلوبي كه بي شك بيش از اين جاي كار دارد، نشان مي دهد 
اقدامات خوبي صورت گرفت��ه و مديريت غيرسياس��ي حاكم بر اين 
دانشگاه موجب شده تا حذف رانت هاي خانوادگي به پيشبرد اهداف 

آن كمك شاياني كند. 

 هاشمي: 
طرح جدید تا 15 بهمن تصویب نشود لغو خواهد شد 
 درحالي كه رئيس شوراي ش�هر تهران، ري و تجريش گفته است 
طرح ترافيک جديد تهران اگر تا 1۵بهمن تعيين تكليف نش�ود، 
همان طرح قديم را اجرايي مي كنيم، سخنگوي شورا از برگزاري 
جلسات فشرده تصويب جزئيات طرح خبر مي دهد. براين اساس 
ش�تاب زدگي در تصويب و اجراي ط�رح بر ايرادات و مش�كلات 
طرح جديد خواهد افزود و ش�ورا و ش�هرداري بايد پيش�اپيش 
پاسخگوي مشكلات ترافيكي و زيست محيطي سال آينده باشند. 
هاشمي رئيس شوراي شهر تهران در حاشيه جلسه علني روز گذشته 
شوراي شهر تهران با اشاره به اينكه هنوز مصوبه شوراي ترافيك تهران 
به صورت مكتوب به شوراي شهر ارسال نشده است، اظهار كرد: تا وقتي 
متن مكتوب را نديده ايم، نمي توانيم در خصوص آن اظهارنظر كنيم. 

وي افزود:  اگر اين مصوبه در مهلت قانوني در صحن ش��ورا بررس��ي 
نش��ود، ملاك عمل در خصوص ورود به طرح ترافي��ك، همان طرح 

گذشته است. 
رئيس ش��وراي ش��هر تهران اظهار اميدواري كرد در صورتي كه اين 
مصوبه به شورا ارائه شود، پيش از مهلت قانوني در شورا تعيين تكليف 

شود. 
همچنين سخنگوي شوراي شهر تهران گفت: جلسات فشرده اي براي 
بررسي طرح ترافيك در شوراي ش��هر تهران برگزار شده است و براي 

اجراي آن در سال 97 بايد تا 15 بهمن در صحن به تصويب برسد. 
علي اعطا در خصوص سرانجام طرح ترافيك جديد نيز با بيان اينكه لايحه 
طرح ترافيك به شورا ارائه شده و جلسات فشرده اي را براي بررسي طرح 
جديد برگزار كرديم، گفت: بر اساس قانون ماليات بر ارزش افزوده بايد تا 

15 بهمن ماه عوارض تصويب شود كه در حال بررسي هستيم. 
وي در پاسخ به اين س��ؤال كه آيا پليس راهور موافق اجراي اين طرح 
است يا نه؟ گفت: پليس يكي از اعضاي شوراي ترافيك است و اين طرح 
در شوراي ترافيك به تصويب رس��يده است. هر چند كه طرح فعلي با 
طرح اوليه اي كه شهرداري ارائه كرده تغيير كرده است، اما همچنان 

شهرداري از آن دفاع مي كند و موردنظر آنهاست. 
 شتاب شهرداري به رغم مخالفت هاي كارشناسان نشان از جا انداختن 
طرح جديد ترافيك به هر قيمت دارد كه اين امر از دقت در بررس��ي 
جزئيات اين طرح خواهد كاس��ت و در اين زمينه ش��هرداري و شورا 
بايد پاسخگوی شهروندان و همچنين تبعات اين طرح يعني افزايش 

ترافيك و آلودگي هوا بايد باشند. 

مدي�ركل هماهنگ�ي ام�ور اجرايي كميت�ه ام�داد جزئيات 
برنام�ه اي�ن نه�اد ب�راي تأمي�ن مس�كن مناس�ب ب�راي 
خانواره�اي ايت�ام در قالب ط�رح س�رپناه را تش�ريح كرد. 
ابوالقاس��م رس��تگار با اعلام اينكه كميته امداد با هدف خانه دار 
شدن خانوارهاي ايتام تحت حمايت طرح سرپناه را از سال آينده 
اجرا مي كند، گفت: اين نهاد در يك برنامه س��ه  ساله تلاش دارد 
همه ايتام تحت حمايت كميته امداد را كه فاقد سرپناه هستند با 
ساخت يا خريد مسكن صاحب خانه  كند. مديركل هماهنگي امور 
اجرايي كميته امداد با اشاره به اينكه ۸3 هزار و ۶11 خانوار داراي 
يتيم تحت حمايت كميته امداد هستند، افزود: طبق نيازسنجي 
انجام شده از اين تعداد 17 هزار و 9۶ خانوار فاقد مسكن هستند. 
رستگار بابيان اينكه در طرح سرپناه 9 هزار و ۶۸4 واحد مسكوني 

براي خانوار ايتام ساكن در شهر و هفت هزار و 412 واحد مسكوني 
براي خانوارهاي ايتام روستايي س��اخته يا خريداري خواهد شد، 
گفت: 30 درصد از خانوارها در س��ال 97، 35 درصد آنها در سال 
9۸ و 35 درصد باقي مانده نيز در سال 99 صاحب خانه خواهند شد. 
وي با تأكيد بر اينكه بخش قابل توجهي از اعتبار مورد نياز اين طرح 
توس��ط حاميان طرح اكرام ايتام و منابع مالي كميته امداد تأمين 
مي شود، گفت: اعتبار اجراي اين طرح بيش از هزار ميليارد تومان 
است كه 353 ميليارد تومان توس��ط كميته امداد، 353 ميليارد 
تومان توسط حاميان ايتام و خيران، 1۸0 ميليارد تومان از سوي 
منابع بانكي و صندوق قرض الحس��نه و 134 ميليارد تومان نيز با 

آورده مددجو يا بستگان وي تأمين اعتبار خواهد شد. 
مديركل هماهنگي امور اجراي��ي كميته امداد با بي��ان اينكه در 

اجراي طرح سرپناه خانوارهاي ايتام روستايي در اولويت هستند، 
افزود: به دليل وجود اراضي مسكوني در روستاهاي تأمين مسكن 
مددجويان با اولويت »س��اخت« انجام مي شود. رستگار افزود: در 
شهرهاي بزرگ نيز كه امكان خريد يا ساخت مسكن براي خانوار 
مددجو به دليل قيمت تمام شده خانه سخت است، كميته امداد با 
پرداخت هزينه رهن يا اجاره براي خانوارهاي ايتام، اقدام به تأمين 

سرپناه خواهد كرد. 
وي بابيان اينكه بيشترين خانوارهاي مددجوي داراي يتيم فاقد 
مسكن در اس��تان سيستان و بلوچس��تان با 2 هزار و 59۸ خانوار 
و اس��تان خراس��ان رضوي با 775 خانوار ساكن هس��تند، گفت: 
هموطن��ان مي توانند ب��ا پرداخت اقس��اط وام مس��كن دريافتي 

مددجويان در اين طرح نيز مشاركت كنند. 

رضا دهشيری| جوان


